

EAASDC Newspaper Archivist
Klaus Kietzmann
Kuntry Kuzins SDC, Wiesbaden
und/and EAASDC Honorary Lifetime Member

Many local newspapers publish reports of square dance specials, Jamborees and EAASDC member clubs, but these articles are not centrally collected and archived for posterity. I would like to propose a new position, that of an EAASDC Newspaper Archivist.

Duties might include receiving newspaper articles sent in by club members and scanning the articles so that they might be preserved in electronic form. The EAASDC Historian has already other tasks, so this new role might suit someone trained as a librarian or archivist. Off the top of my head, I can immediately think of quite a few people who would fit the role well!

Some clubs already have their own club historians who keep publications relating to their own activities. This would be a good basis for a central collection. For example, the Colorado Rangers Friedberg publish press reports about their club on their website.

I am sure dancers in the future would be pleased to articles published in earlier years about Square Dance. And at a 100-year-EAASDC celebration our descendants would certainly be happy to build an exhibition with a press reviews from the past 40 years.

Translated by Carrie Anderson

In vielen Lokalzeitungen erscheinen Berichte über Square Dance, Jamborees und EAASDC Mitgliedsclubs, aber die Artikel werden nirgendwo zentral gesammelt und für die Nachwelt archiviert. Daher mein Vorschlag, die Funktion eines EAASDC Newspaper Archivist zu schaffen. Er sammelt Ausschnitte aus Lokalzeitungen, die ihm eifrige Tänzer zuschicken und scannt diese ein, damit sie in elektronischer Form für die Nachwelt erhalten bleiben. Der EAASDC Historian hat ja bereits andere Aufgaben. Geeignet dafür wären die Bibliothekare und Archivare unter den Tänzern. Mir fallen da ganz spontan bestimmte Personen ein. In manchen Clubs sammeln bereits Club Historians Veröffentlichungen über den eigenen Club. Das wäre doch ein guter Grundstock für eine zentrale Sammlung. Die Colorado Rangers Friedberg z.B. haben Presseberichte über ihren Verein auf ihrer Homepage veröffentlicht.

Ich glaube, in 40 Jahren sind zukünftige Tänzer froh, nachlesen zu können, was früher über Square Dance veröffentlicht wurde. Und bei einer 100-Jahr-EAASDC-Feier wären unsere Nachfahren sicherlich glücklich, eine Ausstellung mit einem Pressespiegel der letzten 40 Jahre aufbauen zu können.

Anregungen zur Präsentation bekommt man beim Besuch des Deutschen Zeitungsmuseums in Meersburg am Bodensee.